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SALGÓTARJÁN MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE 
 

16. SZ. JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2022. október 27-ei 

üléséről. 

 

Jelen voltak: 
 a Közgyűlés tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint, 

 dr. Romhányi Katalin jegyző, 

 dr. Varga Tamás aljegyző, 

 a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti egységeinek vezetői, 

 az önkormányzati cégek vezetői, 

 intézményvezetők, 

 a sajtó képviselői 

 

Fekete Zsolt: Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket, a közszolgáltatást végző cégek, a 

Hivatal képviselőit, az intézményvezetőket, az ülésen tanácskozási joggal részt vevőket, a sajtó 

képviselőit, az érdeklődő állampolgárokat, valamint a meghívott vendégeket. 

 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 tagjából 13 fő volt jelen, a Közgyűlés határozatképes volt. 

Dudás Nándor és Gyurkó József képviselő urak előzetesen jelezték távolmaradásukat.  

 

A Közgyűlés a munkát a tárgysorozat elfogadásával kezdte meg. 

 

A tárgysorozatra vonatkozóan módosító javaslat nem érkezett. Döntéshozatal következett a 

tárgysorozatról. 

 

Fekete Zsolt:  

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi tárgysorozatot fogadta el: 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2022. évi költségvetésről szóló 

7/2022. (II.24.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. Javaslat az Önkormányzat által alapított kitüntető cím, valamint díjak és elismerések 

adományozásának rendjéről szóló 24/2016. (VI.28.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. Javaslat a Salgótarjáni Költségvetési Intézmények Gazdasági Szolgálata alapító okiratának 

módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

4. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala alapító okiratának 

módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

5. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
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6. Javaslat Salgótarján Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és TOP Plusz 

Városfejlesztési Programtervének elfogadására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

7. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város helyi közösségi autóbusz-közlekedés közszolgáltatás 

ellátására kiírt pályázat eredményével kapcsolatos döntés előkészítésére 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

A napirend tárgyalásához meghívott: Makai Zoltán, VOLÁNBUSZ Zrt. közszolgálati 

szakértő 

 

8. Javaslat az önkormányzat és egyes gazdálkodó szervezetei intézményi villamos 

energiaellátásának biztosítása céljából a központosított közbeszerzési rendszerhez történő 

önkéntes csatlakozásra 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

9. Javaslat a Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság további 

működésével kapcsolatos döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

10. Tájékoztató a 2022/2023. nevelési év kezdéséről   

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

11. Javaslat maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezésére 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

12. Javaslat a Somoskőújfalu 496, valamint a 496/A/1 hrsz. alatt szereplő ingatlanokra 

vonatkozó elővásárlási jog megszűntetésére 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

13. Javaslat a drasztikus energia-áremelkedés hatásainak enyhítése érdekében szükséges 

önkormányzati intézkedések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

A továbbiakban a polgármesteri tájékoztató következett. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Közgyűlés a polgármesteri tájékoztatót tudomásul vette. 
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NAPIRENDEK 

 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2022. évi 

költségvetésről szóló 7/2022. (II.24.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat 2022. évi 

költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet október havi módosítására az előterjesztésben 

foglaltak szerint tett javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 6 

igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett; a Pénzügyi Bizottság 7 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében 

támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 8 igen szavazattal, 5 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

A 33/2022. (X.27.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

2. Javaslat az Önkormányzat által alapított kitüntető cím, valamint díjak és elismerések 

adományozásának rendjéről szóló 24/2016. (VI.28.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2016 júniusában 

alkotta meg az Önkormányzat által alapított kitüntető cím, valamint díjak és elismerések 

adományozásának rendjéről szóló önkormányzati rendeletét. 

A rendelet megalkotása óta eltelt időszak gyakorlati tapasztalatait értékelve megállapításra 

került, hogy annak módosítása indokolt. A „Salgótarján Szolgálatáért” díjban részesíthetők 

körének bővítése, valamint az adományozható díjak számának újragondolása célszerűvé vált, 

tekintettel arra, hogy a díj adományozhatósága elsődlegesen a közfeladat-ellátás területén 

szolgálatot teljesítő és kimagasló tevékenységet folytató széles kört érint. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 8 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

A 34/2022. (X.27.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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3. Javaslat a Salgótarjáni Költségvetési Intézmények Gazdasági Szolgálata alapító 

okiratának módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Salgótarjáni Költségvetési 

Intézmények Gazdasági Szolgálata 2022. évben kísérleti jelleggel az adatfájlok átvételével 

történő bérkönyvelés bevezetését tűzte ki céljául.  

Fenti célkitűzés oka volt, hogy a bérek könyvelése 2023. január 1-től kizárólag a központosított 

illetményszámfejtő rendszerből átvett adatfájlok felhasználásával történhet. 

Tekintettel arra, hogy az adatfájlok KIRA rendszerből történő átemeléséhez fel kellett tüntetni az 

alapító okiratban az új kódokat, az alapító okirat módosítására volt szükség. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 9 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

152/2022.(X.27.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarjáni Költségvetési 

Intézmények Gazdasági Szolgálata (a továbbiakban: KIGSZ) alapító okiratának módosítását 

és az egységes alapító okiratot az 1. melléklet szerint elfogadja. A Közgyűlés felhatalmazza 

a polgármestert a módosító okirat aláírására.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a KIGSZ alapító okirata módosításának törzskönyvi 

nyilvántartásba történő bejegyzéséhez szükséges intézkedéseket tegye meg.  

 

Határidő: 2022. november 4. 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

 

4. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala alapító okiratának 

módosítására 
Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy 2022. őszén népszámlálás zajlik 

Magyarországon, melynek során Hivatalunk több feladatot is ellát. A népszámláláshoz 

kapcsolódó elszámolási feladatok elvégzéséhez fel kellett tüntetni az alapító okiratban a 

kormányzati funkció szerinti megnevezéshez tartozó KOFOG kódot, ezért volt szükség az 

alapító okirat módosítására.  

 

Az Ügyrendi Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
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Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

153/2022.(X.27.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Salgótarján Megyei Jogú 

Város Polgármesteri Hivatala (a továbbiakban: Hivatal) alapító okiratának módosítását és az 

egységes alapító okiratot az 1. melléklet szerint elfogadja. A Közgyűlés felhatalmazza a 

polgármestert a módosító okirat aláírására.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a Hivatal alapító okirata módosításának törzskönyvi 

nyilvántartásba történő bejegyzéséhez szükséges intézkedéseket tegye meg.  

 

Határidő: 2022. november 4. 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

 

5. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és 

Működési Szabályzatának módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a népszámlálással kapcsolatos 

elszámolási feladatok okán a Hivatal alapító okirata KOFOG kóddal bővült, emiatt szükséges 

volt az alaptevékenységeket kiegészíteni az SZMSZ-ben. 

E mellett az energetikai referens munkakör feltüntetésre, továbbá a belső ellenőr munkakör 

megnevezése pontosításra került a dokumentumban. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 9 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

154/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jogalkotásról szóló 2010. évi 

CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 84. § (1) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a 

következőket rendeli el: 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 92/2021. (V.27.) határozat (a továbbiakban: Szervezeti és Működési Szabályzat) I. fejezet 

9. pontjának helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„9./ A Polgármesteri Hivatal alaptevékenységének kormányzati funkció szerinti megjelölése: 

 

011130 Önkormányzatok és önkormányzati hivatalok jogalkotó és általános 

igazgatási tevékenysége 

011220  Adó-, vám- és jövedéki igazgatás 

013210  Átfogó tervezési és statisztika szolgáltatások 

013360 Más szerv részére végzett pénzügyi-gazdálkodási, üzemeltetési, egyéb 

szolgáltatások 

016010 Országgyűlési, önkormányzati és európai parlamenti 

képviselőválasztásokhoz kapcsolódó tevékenységek 

016020  Országos és helyi népszavazással kapcsolatos tevékenységek 

016030  Állampolgársági ügyek 

031030  Közterület rendjének fenntartása 

044310  Építésügy igazgatása 

072111  Háziorvosi alapellátás 

076010  Egészségügy igazgatása 

082010  Kultúra igazgatása 

082070  Történelmi hely, építmény, egyéb látványosság működtetése és megóvása 

082092  Közművelődés – hagyományos közösségi kulturális értékek gondozása 

091140  Óvodai nevelés, ellátás működtetési feladatai 

104060  A gyermekek, fiatalok és családok életminőségét javító programok 

107080  Esélyegyenlőség elősegítését célzó tevékenységek és programok 

109010  Szociális szolgáltatások igazgatása” 

 

2. A Szervezeti és Működési Szabályzat II. fejezet 1.2. pontjának helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

 

„1.2. A belső ellenőr, a humánpolitikai referens, a protokoll 

referens, az energetikai referens és a főépítész az irodaszervezetbe nem tartozó szervezeti 

egységek, a jegyző közvetlen irányítása alatt fejtik ki tevékenységüket.” 

 

3. A Szervezeti és Működési Szabályzat III. fejezet 3. pontjának helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

 

„3./ A Polgármesteri Hivatal belső ellenőrei a 213/2018. (XII.20.) határozat alapján ellátják az 

Önkormányzat által alapított költségvetési szervek, valamint a Salgótarján Foglalkoztatási 

Nonprofit Kft. és a Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Kft., mint kizárólagos önkormányzati 

tulajdonú, egyéb kormányzati szektorba sorolt gazdasági társaságok belső ellenőrzését, valamint 

ellenőrzést végezhet az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 70. §-ában 

meghatározott esetekben.” 

 

4. A Szervezeti és Működési Szabályzat 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

 

5. A Szervezeti és Működési Szabályzat 3. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

 

6. Ez a határozat 2022. november 1-jén lép hatályba. 
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6. Javaslat Salgótarján Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és TOP Plusz 

Városfejlesztési Programtervének elfogadására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a 2021-2027-es ciklus 

fenntartható városfejlesztési forrásainak felhasználásához újfent elvárás integrált területi, városi 

stratégiák készítése. Az elmúlt másfél év során több előterjesztés keretén belül foglalkozott 

Közgyűlés a 2021-2027 közötti EU-s tervezési ciklusban felhasználható források 

megtervezésével, illetve az ezt alátámasztó dokumentumok elkészítésével. 

Elmondta, hogy a TOP Plusz Fenntartható városfejlesztési eszköz tervezésben önállóan kizárólag 

azok a városok nyújthatnak be pályázatokat, amelyeket a megyei önkormányzat az Integrált 

Területi Programjában kijelölt és nevesített. Az Irányító Hatóság által kiadott módszertani 

útmutató szerint ezen városoknak Fenntartható Városfejlesztési Stratégiát, valamint a TOP Plusz 

program terhére a következő hét évben megvalósítani tervezett fejlesztéseik programját kell 

elkészíteni.  

Az FVS a 2021-2027-es uniós költségvetési időszak forrásfelhasználásának feltételeként 

elkészülő stratégiai dokumentum. Az FVS teljes tervezéssel készült, és nem korlátozódott csupán 

a TOP Plusz forrásainak a felhasználására.  

Az Önkormányzat az FVS elkészítését 2021. júniusában indította el. A stratégia széleskörű 

partnerségben készült, fórumok és tájékoztatók révén a nyilvánosság bevonása megtörtént a 

partnerségi szabályoknak megfelelően. A stratégiai dokumentum elkészítésének első fázisaként 

társadalmasítási folyamat indult el, lakossági kérdőívekkel, illetve társadalmi, önkormányzati és 

állami szervezetek bevonásával. A partnerségi folyamat lebonyolítása során belső 

munkacsoportok is alakultak öt témakörben. Ezek a tervezés során többször üléseztek, később 

egy antiszegregációs munkacsoporttal is kiegészült a folyamat. A munkálatok során az előre 

meghatározott partnerségi kör több körben, több levélben került megszólításra. Az 

Önkormányzat adatkéréssel, vélemény kikéréssel kereste meg a bevont partnereket, a Közgyűlés 

képviselői három alkalommal kerültek megszólításra tájékoztatóval, illetve vélemény kikéréssel. 

A stratégia lakossági véleményezésére és a partnerek részéről történő vélemény kikérésére 2022. 

január és február hónapokban került sor. 

Elmondta, hogy a stratégia véleményezésébe bevonásra került Nógrád Megye Önkormányzata is, 

melynek közgyűlése 2022. április 28-án tartott ülésén tárgyalta a város FVS-ét és TVP-jét, 

melyre vonatkozóan támogató határozatot hozott. 

Az TVP-ben megjelenített projektcsomagok megvalósításához a TOP Plusz keretei között lesz 

lehetősége városnak. A rendelkezésre álló területi szintű forrásallokáció szerint Salgótarján 

számára 11,156 milliárd Ft keretösszeg biztosított az alábbi bontásban: 

- Fenntartható városfejlesztés: 6,516 milliárd forint 

- Fenntartható energia-hatékonyság: 990 millió forint 

- Fenntartható humán fejlesztések: 1,89 milliárd forint 

- Fenntartható humán infrastruktúra: 1,759 milliárd forint 

Elmondta, hogy az egyes keretek között az átcsoportosítás nem lehetséges. A forrás 

felhasználása továbbra sem szabad, hiszen a korábban megszokottakhoz hasonlóan pályázati 

felhívásoknak kell majd megfelelni, melyek a támogatható tevékenységek körét szabályozzák. 

Az TVP tartalmának végrehajtása projektenként megkötött támogatási szerződésen alapul, 

ahogyan a TOP esetében is működött a korábbiakban.  

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 9 igen 

szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 7 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett támogatta az 

előterjesztést. 
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Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az előterjesztéshez kiegészítés készült, mely az ülés előtt lett 

kiosztva. Kérte a Közgyűlést, hogy a napirendet ennek figyelembe vételével tárgyalja meg. 

 

Tájékoztatta továbbá a Közgyűlést arról is, hogy mindkét dokumentumot külön-külön kell 

elfogadni, így két határozat meghozatalára volt szükség. 

 

Elsőként a Salgótarján Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának elfogadásáról döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

155/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése „Salgótarján Megyei Jogú 

Város Fenntartható Városfejlesztési Stratégiája 2021-2027” című dokumentumát a melléklet 

szerint jóváhagyja, felhatalmazza a Polgármestert annak benyújtására és a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: 2022. november 30. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

 

Fekete Zsolt: Másodikként a TOP Plusz Városfejlesztési Programtervének elfogadásáról 

döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

156/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése „Salgótarján Megyei Jogú 

Város TOP Plusz Városfejlesztési Programterv 2021-2027” című dokumentumát a 2. melléklet 

szerint jóváhagyja, felhatalmazza a Polgármestert annak benyújtására és a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: 2022. november 30. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

 

7. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város helyi közösségi autóbusz-közlekedés 

közszolgáltatás ellátására kiírt pályázat eredményével kapcsolatos döntés 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

A napirend tárgyalásához meghívott: Makai Zoltán VOLÁNBUSZ Zrt., közszolgálati 

szakértő 
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Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a helyi közösségi autóbusz-

közlekedés ellátását biztosító új közszolgáltató kiválasztására irányuló pályázati felhívásra egy 

pályázó, a VOLÁNBUSZ Zrt. nyújtotta be pályázatát, melynek előzetes értékelését az Ügyrendi 

Bizottság elvégezte. Az értékelésük alapján az előterjesztés a VOLÁNBUSZ Zrt. által benyújtott 

pályázat érvénytelenségére tekintettel a pályázat eredménytelenné nyilvánítására tett javaslatot.  

A VOLÁNBUSZ Zrt. és az Önkormányzat között létrejött, Salgótarján város helyi közösségi 

autóbusz-közlekedésének biztosítását célzó közszolgáltatási szerződés 2022. december 31-én 

lejár. Elmondta, hogy a közszolgáltatás 2023. január 1. napjától történő biztosítása érdekében 

szükséges a tárgyalások megkezdése a VOLÁNBUSZ Zrt.-vel a közszolgáltatási szerződés 

módosításának feltételeiről. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Megkérte Turcsány Lászlót, az Ügyrendi Bizottság elnökhelyettesét, hogy ismertesse a Bizottság 

döntését. 

 

Turcsány László: Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy Salgótarján Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének Ügyrendi Bizottsága a „Javaslat Salgótarján Megyei Jogú 

Város helyi közösségi autóbusz-közlekedés közszolgálatás ellátására kiírt pályázat 

eredményével kapcsolatos döntés előkészítésére” című előterjesztést a 2022. október 24-ei 

ülésén megtárgyalta, és 8 igen szavazat mellett az alábbi határozatot hozta: 

 

„Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Ügyrendi Bizottsága javasolja, 

hogy Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Pályázati felhívás és 

dokumentáció Salgótarján Megyei Jogú Város közigazgatási területén helyi, autóbusszal 

végzett menetrend szerinti személyszállítás közszolgáltatási szerződés keretében történő 

ellátására” című pályázati eljárást az 1. melléklet szerinti Jegyzőkönyvben foglaltak alapján a 

VOLÁNBUSZ Zrt. által benyújtott pályázat érvénytelenségére tekintett nyilvánítsa 

eredménytelennek.” 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy a következő volánnal kapcsolatos 

egyeztetésen szeretne részt venni, hiszen már évek óta látható, hogy nem sikerül megoldást 

találni a problémára. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy a frakcióvezetőket szerette volna megkérni, hogy 

vegyenek részt az egyeztetésen, de amennyiben a FIDESZ frakció Tolnai képviselő urat 

delegálja, természetesen rendben van. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

157/2022.(X.27.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Pályázati felhívás és 

dokumentáció Salgótarján megyei jogú város közigazgatási területén helyi, autóbusszal 

végzett menetrend szerinti személyszállítás közszolgáltatási szerződés keretében 
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történő ellátására” című pályázati eljárást az Ügyrendi Bizottság javaslatára a 

VOLÁNBUSZ Zrt. által benyújtott pályázat érvénytelenségére tekintettel az 1. melléklet 

szerinti „Összesítő értékelés” alapján eredménytelennek nyilvánítja. 
 

Határidő: 2022. október 27. 11.00 óra 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester  

 

2. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a közszolgáltatás 2023. 

január 1. napjától történő biztosítása érdekében felkéri a polgármestert a VOLÁNBUSZ 

Zrt.-vel a tárgyalások lefolytatására és a közszolgáltatási szerződés módosításának a 

Közgyűlés 2022. decemberi ülésére történő beterjesztésére.  
 

Határidő: a Közgyűlés 2022. decemberi ülése 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester  

 

 

Fekete Zsolt: Megköszönte a Volán képviselőinek a részvételt. Elmondta, hogy november 2-án 

13 órakor lesz az első egyeztetés. 

 
 

8. Javaslat az önkormányzat és egyes gazdálkodó szervezetei intézményi villamos 

energiaellátásának biztosítása céljából a központosított közbeszerzési rendszerhez 

történő önkéntes csatlakozásra 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat és intézményei 

villamos energia ellátására közbeszerzés eredményeképpen kötött villamos energia kereskedelmi 

szerződés 2022. december 31-el hatályát veszti. Ennek következtében szükségessé válik 2023. 

január 1-től új szerződés megkötésével biztosítani a villamos energia ellátást. 

Elmondta, hogy az Önkormányzat a saját maga és a Polgármesteri Hivatal, a Salgótarjáni 

Csarnok- és Piacigazgatóság, a REMEK Nonprofit Kft. és a Salgótarjáni Városfejlesztő és 

Turisztikai Kft. számára, valamint a Salgótarjáni KIGSZ ugyancsak a saját maga és az általa 

üzemeltetett költségvetési szervek számára kíván csatlakozni a Közbeszerzési és Ellátási 

Főigazgatóság működtetése alatt álló központosított közbeszerzési rendszerhez a szükséges 

intézményi villamos energia biztosítása céljából. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 9 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

158/2022.(X.27.) határozat 

 

1.  Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban: 

Közgyűlés) jóváhagyja Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata (a továbbiakban: 

Önkormányzat) vezetésével az Önkormányzat és a Salgótarján Megyei Jogú Város 

Polgármesteri Hivatala, a Salgótarjáni Csarnok- és Piacigazgatóság, a REMEK Nonprofit 
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Kft., a Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft. számára az intézményi villamos 

energiaellátás 2023. január 01.-2023. december 31. napjáig tartó időtartamára való 

biztosítása céljából önkéntes csatlakozását a központosított közbeszerzési rendszerről, 

valamint a központi beszerző szervezet feladat- és hatásköréről szóló 168/2004. (V. 25.) 

Korm. rendelet (a továbbiakban: Kormányrendelet) által létrehozott Közbeszerzési és 

Ellátási Főigazgatóság (a továbbiakban: KEF) működtetése alatt álló központosított 

közbeszerzési rendszerhez. 

 

2. A Közgyűlés az Önkormányzat által „Villamos energia beszerzése 2023” tárgyú, a verseny 

újranyitásával indítandó központosított közbeszerzési eljárás megindítását jóváhagyja, és 

felhatalmazza a polgármestert az Önkormányzat nevében a szükséges jognyilatkozatok 

megtételére.  
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Salgótarjáni Költségvetési Intézmények Gazdasági 

Szolgálata (a továbbiakban: KIGSZ) a KIGSZ és az általa üzemeltetett költségvetési szervek 

intézményi villamos energiaellátásának 2023. január 01.-2023. december 31. napjáig tartó 

időtartamára való biztosítása céljából önkéntesen csatlakozzon a Kormányrendelet által 

létrehozott KEF működtetése alatt álló központosított közbeszerzési rendszerhez.    
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Maruzs Viktória Martina igazgató 

 

 

9. Javaslat a Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság további 

működésével kapcsolatos döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Zenthe Ferenc Színház állami 

és önkormányzati közös működtetésére vonatkozó megállapodás 2022. december 31-ig szól. Az 

Önkormányzat kezdeményezte a Kulturális és Innovációs Minisztériumnál, mint 

Társműködtetőnél új, közös működtetési megállapodás megkötését. Az előzetes egyeztetésen 

megállapodás született a további együttműködésről, az új közös működtetési megállapodás 

megkötéséről, valamint a megállapodás hatálya alatt vállalt állami és önkormányzati támogatás 

mértékéről. 

Erre tekintettel javasolta a Közgyűlésnek, hogy kezdeményezze a Színház állami és 

önkormányzati közös működtetését 2023-ban. Továbbá a Közgyűlés vállalta, hogy a Színház 

közös működtetéséhez az Önkormányzat 2023-ban 160.000.000 Ft önkormányzati támogatást 

nyújt, amennyiben a közös működtetéshez a központi költségvetésből biztosított 2023. évi 

támogatás összege is legalább 160.000.000 Ft lesz. 

Emellett kérte a Közgyűlés felhatalmazását a Színház állami és önkormányzati közös 

működtetésre vonatkozó, szükség szerinti további tárgyalások lefolytatására. 

 

A Népjóléti Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Czene Gyula: Hozzászólásában elmondta, hogy támogatni kell a javaslatban szereplő módon a 

Színházat. A megyeszékhelyek közül utoljára 10 évvel ezelőtt Salgótarjánban jött létre önálló 

társulat, amely ma már rangos, ismert és elismert társulatok közé tartozik az országban és azon 

túl is. Aggodalmát fejezte ki a színházért, ugyanis szokás ebben a hatalmi konstellációban, hogy 

valaki felvet egy témát, amely azután törvényben jelenik meg. Elhangzott, hogy Magyarországon 

túl sok a színház és a szimfonikus zenekar. Remélte, hogy nem lesz hátrányos következménye a 

kijelentésnek. Bízott Pataki András helyettes államtitkár úrban, aki a Buborékok című előadás 

bemutatása előtt nagyon dicsérte a színházat, hogy ez majd támogatás formájában is meg fog 

jelenni.  

A színháznak nem csak városi, hanem regionális, illetve határon túli sikereiről is hosszasan 

lehetne beszélni. Elmondta, hogy rengeteg helyi ember dolgozik a társulat keretében színészek, 

technikai és adminisztratív dolgozók is. Megemlítette többek között Máté Krisztiánt, Kerner 

Editet, Mikes Estillát, Kocsis Pált, Simon Katát, Erdélyi Gábort, Susán Ferencet, Sándor Zoltánt, 

valamint Simon Lajos ügyvezető igazgató urat is. A Színház rangját mutatta, hogy Vándor Éva 

bekerült a hallgatatlanok társulatába. 

Elmondta, hogy jön a tél, a színház működését át kell rendezni, de a színháznak működnie kell.  

Iskolaigazgatóként annak idején iskolaszínházat működtettek, évente 2-3 alkalommal zenés 

irodalmi órákat tartottak az iskolákban, javasolta, hogy ezt újból meg lehetne próbálni. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy teljesen egyetértenek azzal, hogy a színháznak 

működnie kell és a frakció támogatni fogja az előterjesztést, de rengeteg bizonytalanság volt 

bennük a döntéssel kapcsolatban. Annak idején a polgári városvezetés kezdeményezése volt a 

színház, így kötelességüknek érezték, hogy őrködjenek az intézmény fölött. Másrészt viszont 

látva a város és az intézmények helyzetét ellentétes irányú mozgást mutatott az előterjesztés 

pénzügyi szempontból. 

Reményét fejezte ki abban, hogy a színház vezetése készül valamiféle olyan tervvel, ami 

segítségére lesz később az önkormányzatnak. Elmondta, hogy nem nagyon ismerik az 

önkormányzat, a Színház, illetve a REMEK közötti megállapodások részleteit a rezsi és egyéb 

vonatkozásban. Bízott abban, hogy sikerül valamilyen megoldást találni. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy ez a terv jelen pillanatban 2023-ról szól, hiszen nem 

tudni, hogy mikor lesz vége a gazdasági válságnak, illetve mikor kezdődik az új évad. Ha azt 

látják, hogy más kötelező feladat terhére menne a támogatás, akkor kénytelenek lesznek 

visszalépni, de akkor állami támogatás sem fog érkezni a jövő évben.  

Elmondta, hogy a József Attila Művelődési Ház és a Zenthe Ferenc Színház két külön 

gazdálkodási egység, de egy épületen belül valósítja meg a feladatait, a közös együttműködés 

mindennapos mind a fenntartásban, mind pedig a működtetésben. Ennek köszönhetően Igazgató 

asszony és Igazgató úr napi kapcsolatban van egymással. 

Úgy gondolta, hogy ebben a gazdasági helyzetben is, amikor egyes emberek megélhetése már-

már veszélybe kerül az óriási élelmiszer áremelkedés, illetve rezsi és fűtésszámlák miatt, az 

oktatás színvonaláról és a kultúráról nem mondhatnak le, hiszen alapvető érdekük, hogy itt 

Salgótarjánban, a megyeszékhelyen, a megyében egyetlen színházként működjön. 

Elmondta, hogy most ez a legoptimálisabb verzió a színházzal kapcsolatban, és remélte, hogy ez 

a negatív spirál egyszer megszűnik. 

 

A továbbiakban Simon Lajos igazgató úrnak adta meg a szót. 
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Simon Lajos: Hozzászólásában megköszönte a Színház valamennyi munkatársa nevében a 

bíztató gondolatokat. Elmondta, hogy 68 alkalmazottja van a Zenthe Ferenc Színháznak, amely 

nagyon jól mutatja, hogy az elmúlt 10 évben ez a gazdasági társaság hogyan és miképpen 

alakult. 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy 10 éves a Színház, ez alatt az idő alatt 59 bemutatójuk volt, 

közel 1200 előadást játszottak, Kárpát-medence szerte 130 településen jártak. Amikor a Zenthe 

brand-et építették, szerették volna, ha Salgótarján felkerül Magyarország színházi térképére, 

valamint az előadásokkal és a különböző városokban, településeken történő megjelenéssel 

erősítené Salgótarján pozitív megítélését. Remélte, hogy ebben sikert értek el az elmúlt 10 

évben. 

Tolnai Sándor képviselő úr kérdésére válaszolva elmondta, hogy a REMEK Kft. és a Zenthe 

Ferenc Színház között van egy használati megállapodás, amely egyértelművé teszi, hogy a Főtér 

5. szám alatti ingatlant hogyan és miképpen használják, a két gazdasági társaság a ház 

működtetésével kapcsolatban hogyan osztozik a költségeken. Elmondta, hogy a REMEK Kft. 

működteti az ingatlant, a Színház pedig a közüzemi költségeket állja. Igazgató asszonnyal napi 

kapcsolatban vannak, hiszen mindkét társaságnak elég intenzív és aktív igénybevétele van a 

színházteremmel és az épülettel kapcsolatban. 

A 2020. és 2021. évi beszámolókból látható volt, hogy a koronavírus járvány a Színházat is 

súlyosan érintette, az idei évre tervezett számokat is nagyon nehéz lesz tartaniuk, hiszen egy 

évvel ezelőtt, amikor elkezdték összeállítani az idei év üzleti tervét még számos olyan dologgal 

nem tudtak számolni, mint ami bekövetkezett. 

A városvezetéssel történő költségvetési egyeztetések során elő fognak tárni egy 24 pontos 

intézkedési tervet, melyet megfogalmazott a Zenthe Ferenc Színház annak érdekében, hogy 

hogyan tudja kezelni az elmúlt évek negatív hatásait, az idei év nehéz gazdasági nyomását, 

ugyanis elérkeztek arra a pillanatra, hogy újra gondolják a működésüket. 

Az elmúlt időszakban kiemelt céljuk volt, hogy mivel itthon keveset tudtak játszani sok 

tájelőadásuk legyen. A kamaraterem megjelenésével és a közönség számának jelentős 

növekedésével összefüggésben arról számolt be, hogy akár a Zenthe Nyár, akár az évad 

különböző eseményein nagyon sok néző van, és tudják növelni itthon az előadásszámot, hiszen 

egy helyi színháznak ez a legfontosabb feladata. A jövőben újra gondolják a tájelőadások 

számát, és ez egy picit racionálisabb működés irányába tudja lökni a 2023-as évben a színházat. 

Elmondta, hogy Igazgató asszonnyal nagyon sokat dolgoznak azon, hogy hogyan lehet a házat 

működőképesen tartani, a jövőben a bizonyos fejlesztéseket megpróbálják összehangolni. Volt 

egy elképzelés arról, hogy a Színháznak önálló épülete lesz, de a kulturális kormányzat döntése 

értelmében az elkövetkezendő két évben vélhetően ilyen jellegű beruházás nem indul el, ha igen, 

az vélhetően valamikor a 2025-2026. években, ami azt jelenti, hogy még hosszú ideig a Főtér 5. 

szám alatti ingatlanban kell, hogy működjön a Színház a közművelődési tevékenységgel együtt. 

Ennek érdekében egy teljesen új együttműködési elvet fognak Igazgató asszonnyal a Közgyűlés 

elé tárni, hiszen nagyon fontos, hogy a működési feltételeket és a színvonalat biztosítani tudják.  

Bízott abban, hogy a Közgyűlés támogatja a 160 millió Ft-os önkormányzati támogatást, 

valamint, hogy november végén a Magyar Kormány is kormányhatározatban dönt a hasonló 

mértékű támogatásról. Ha így lesz, akkor a 2023-as évben ezen állami és önkormányzati 

támogatással megpróbálják a Színház gazdasági helyzetét stabilizálni, amit az elmúlt két év, 

illetve az idei év problémái eredményeztek. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Megnyugtató volt számára Igazgató úr intézkedési tervre tett ígérete. Elmondta, 

hogy pálfalvai képviselőként szívesen látná a Színházat a Gerelyes Endre Művelődési Házban, 

valamint a REMEK Kft. programjait is szívesen látná. 
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Az előző évben ígéretet kaptak arra, hogy több esemény is lesz Pálfalván, de valahogy ez a 

városrész mindig kimaradt a rendezvényekből. Szeretné, ha a jövőre nézve ez változna. 

Megkérdezte, hogy márciusig milyen tervek vannak a gyakorlati kivitelezésre, hogy a Színház 

működni tudjon. 

 

Fekete Zsolt: Ismételten Simon Lajos igazgató úrnak adta meg a szót. 

 

Simon Lajos: Válaszában elmondta, ha a Közgyűlés dönt, akkor december 1. és február 28. 

között zárva tart a Főtér 5. szám alatti ingatlan „A” része, amely a színháztermet érinti. Mivel 

egy évvel ezelőtt átadásra került a Kamaraterem, amely a „C” szárny, amely működhet tovább, 

ez a jövőben is szolgálja majd Salgótarján színházi közösséget. 

A REMEK Kft.-vel egyeztetve novemberre előre hoztak olyan decemberre tervezett bérletes 

előadást, amelyről szeretnék, ha a bérletesek nem maradnának le. A színházterem zárása előtti 

utolsó két nap, november 29-én és 30-án nagyszínpadi premier előadásuk lesz. 

Elmondta, hogy lesz egy januári bemutató, amit a kamarateremben be fognak próbálni, de nem 

mutatják be, hiszen ez egy nagyszínpadi produkció lesz, melyet a tervek szerint a következő 

évad első előadásán mutatnak be. A bérletesek nem maradnak előadás nélkül, hiszen élnek a 

műsorváltozás jogával, és egy kétszemélyes vidám darabot szeretnének majd a Premier 

Székfoglaló és a Zenthe bérletes közönségnek bemutatni. A REMEK Kft.-vel közösen több 

olyan esemény is megjelenik a kamarateremben, amit a REMEK Kft. sajnos a nagy színházterem 

használata nélkül nem tud megtenni. 

Elmondta, hogy decemberben, januárban és februárban sem marad a salgótarjáni közönség 

színházi élmény nélkül. A kamarateremben sok színházi előadást kínálnak, január 1-jén pedig 

egy vidám műsort, egy újévi hacacárét szeretnének tartani, hiszen bármilyen körülmények is 

vannak a világban, azért az újévet illik köszönteni, és vidáman nekiindulni a 2023-as évnek. 

 

Fekete Zsolt: Megköszönte Igazgató úrnak a jövőre néző terveket. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

159/2022.(X.27.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kezdeményezi az 

önkormányzat által fenntartott Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társaság (székhelye: 3100 Salgótarján, Fő tér 5.; a továbbiakban: Színház) állami és 

önkormányzati közös működtetését 2023. évben. 

A Közgyűlés vállalja, hogy a Színház közös működtetéséhez Salgótarján Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 2023. évben 160.000.000 Ft önkormányzati támogatást nyújt, amennyiben a 

közös működtetéshez a központi költségvetésből biztosított 2023. évi támogatás összege is 

legalább 160.000.000 Ft lesz. 
 

Határidő: 2022. december 31. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a Színház állami és önkormányzati közös 

működtetésre vonatkozó tárgyalások lefolytatására. 
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Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

10. Tájékoztató a 2022/2023. nevelési év kezdéséről 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy az előterjesztés tájékoztatást ad az Önkormányzat fenntartásában 

működő Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde tagóvodáiba járó gyermekek létszámáról, az 

óvodai alkalmazottak létszámáról, a pedagógiai- szakmai feladatokról, egészségvédelmi 

feladatokról, a minősítésről és tanfelügyeletről, valamint az Intézmény civil kapcsolatairól. 

 

A Népjóléti Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Hozzászólásában elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság, mint szakmai bizottság 

részletesen foglalkozott az előterjesztéssel, amely egy megszokott, de nem szokványos 

előterjesztés, az anyag tömör és igényes. A pedagógusok és óvodapedagógusok nehéz és 

rendkívül fontos munkát végeznek Salgótarjánban. 

Látható, hogy egyre növekszik a szabályokhoz nehezen alkalmazkodni tudó gyermekek száma, 

akikkel szemben a hagyományos pedagógiai nevelési módszerek nem hatékonyak. Egy 25 fős 

vegyes csoportnál, ahol különböző fogyatékossággal, részképesség hiányával rendelkező 

gyermekek is vannak, nagyon komoly munkát kell végezniük az óvodapedagógusoknak. Sokféle 

program segítségével igyekeznek minél alaposabban megismerni az óvodákban a gyerekeket. A 

gyermekek életében ez az első szakasz a legfontosabb. Komoly gondnak tartotta, ha egy gyerek 

nem kérdez, vagy nincs lehetősége kérdezni. A tarjáni óvodákban bőven van erre lehetőség. 

Elmondta, hogy nagy felkészültséget igényel a diszlexiás, vagy autista gyerekeket megtalálni, 

már másfél éves korban bizonyos képességhiányokat fel lehet fedezni a gyermekeknél. 

Megjegyezte, hogy gondban lennének, ha 15 nyugdíjas óvodapedagógus nem vállalt volna 

munkát, hiszen a 76 pedagógusból 15-en nyugdíjasok, annak viszont örömét fejezte ki, hogy 4 

pályakezdő is van az óvodapedagógusok között. 

Elmondta, hogy a bizottsági ülésen tárgyaltak az Itt van az otthonunk, itt van a jövőnk program 

keretében arról, hogy egy főiskolai hallgató óvodapedagógusként a városban kíván 

elhelyezkedni. 

Úgy gondolta, hogy a személyiségformálásban nagy szerepe van az óvodákban a mozgásnak, 

mely a közösséghez való alkalmazkodást is segíti. Az október 23-ai emlékfutáson hallható volt, 

hogy a Mackóvár Központi Óvodában sportovi csoportot indítottak 4 sportágban. Fontos érték az 

óvodákban a témahét, amikor a gyerekek döntik el, hogy mivel foglalkozzanak az adott héten. 

Az iskolákban megjelent a környezeti nevelés, valamint a digitális kompetencia fejlesztése. 

Elmondta, hogy az óvodákba 22-24 fok között lehet igazi alkotómunkát végezni. 

Végezetül gratulált az óvodapedagógusok munkájához. 

 

Fekete Zsolt: Megköszönte Képviselő úrnak a szakmai kiegészítést. 

 

További hozzászólás nem hangzott el.  

 

A Közgyűlés a tájékoztatót tudomásul vette. 
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11. Javaslat maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezésére 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat fenntartásában 

működik a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde, 10 feladatellátási hellyel. 

Az óvodai csoportokban az egy óvodai csoportra megállapított maximális gyermeklétszám a 

nemzeti köznevelésről szóló törvény alapján 25 fő. A maximális csoportlétszám túllépésének 

engedélyezése a törvényben foglaltak szerint a fenntartó hatásköre, mely alapján az óvodai 

csoportra megállapított maximális létszám a fenntartó engedélyével legfeljebb húsz százalékkal 

átléphető.  

Az előterjesztésben javasolt maximális létszám túllépése az esetek többségében a számított 

létszám miatt vált szükségessé és az alapító okiratban meghatározott maximális 

gyermeklétszámot nem lépte túl. Az engedélyezett létszám túllépés nem veszélyeztette a szakmai 

munkát az óvodában, a személyi feltételek adottak, a tagóvodák a tárgyi feltételeknek, és a 

vonatkozó jogszabályoknak megfeleltek. 

 

A Népjóléti Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

160/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 25. § (7) bekezdése alapján a Salgótarjáni Összevont Óvodában és 

Bölcsődében a 2022/2023. nevelési évre az 1. melléklet szerint engedélyezi a maximális 

csoportlétszámtól való eltérést.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

 

12. Javaslat a Somoskőújfalu 496, valamint a 496/A/1 hrsz. alatt szereplő ingatlanokra 

vonatkozó elővásárlási jog megszűntetésére 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a somoskői és salgóbányai 

városrészt magába foglaló, 17. számú felnőtt háziorvosi körzet működtetését az Önkormányzat 

2007. március 1-jétől átadta Somoskőújfalu Község Önkormányzatának. A feladat ellátására 

vonatkozó szerződést Somoskőújfalu Önkormányzata kötötte meg Dr. Révész Johanna 

doktornővel.  

A doktornő levélben kérte, hogy az Önkormányzat a Somoskőújfaluban található ingatlan 

esetében járuljon hozzá az elővásárlási jog megszüntetéséhez. Az ingatlan adásvételére kötött 

szerződés alapján az ingatlan értékesítése esetén az Önkormányzatot elővásárlási jog illette meg. 
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Tekintettel a rendelő közigazgatási elhelyezkedésére, valamint arra, hogy a salgótarjáni 17. 

számú felnőtt háziorvosi körzet Somoskőben található önkormányzati tulajdonú ingatlanban 

működtethető, az elővásárlási jog megszüntetésének nem volt akadálya.  

 

Az Ügyrendi Bizottság 9 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági 

Bizottság 9 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

161/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Dr. Révész Johanna 

vállalkozó orvos és Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata között kötendő, az 1. 

mellékletben foglalt megállapodás alapján jóváhagyja a Somoskőújfalu, 496 hrsz-ú, valamint a 

Somoskőújfalu 496/A/1 hrsz-ú ingatlanra az Önkormányzat javára bejegyzett elővásárlási jog 

megszüntetését. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

13. Javaslat a drasztikus energia-áremelkedés hatásainak enyhítése érdekében szükséges 

önkormányzati intézkedések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy 2022. februárjában kirobbant 

orosz-ukrán konfliktus világszintű gazdasági válságot okozott, melyet tovább nehezít a 

drasztikus energia-áremelkedés. Mindez begyűrűzik a gazdaság egészébe, sőt a törvényi 

kötelezettség alapján kötelező feladatokat, közszolgáltatásokat ellátó önkormányzatok életébe is.  

Elmondta, hogy jelentős infláció tapasztalható, az áram, a gáz és távhőszolgáltatás ára 

megsokszorozódott. Az Önkormányzat különösen nehéz helyzetben van, hiszen hosszú ideje 

csak nagyon fegyelmezett költségvetésgazdálkodás mellett lehetséges az önkormányzati kötelező 

feladatok ellátásának biztosítása, az egyensúlyos költségvetés összeállítása és teljesítése. Ennek 

elsődleges oka volt, hogy a központi költségvetésből kapott támogatás nem nyújt teljeskörűen 

fedezetet a kötelező feladatok ellátásához, az önkormányzat pedig – a város gazdasági 

adottságaira tekintettel – nem képes a szükséges mértékű saját forrással kiegészíteni a központi 

támogatást.  

Elmondta, hogy az előzetes felmérések alapján az önkormányzat, a társulás, a költségvetési 

szervek, valamint az önkormányzat kizárólagos, vagy többségi tulajdonában álló gazdasági 

társaságok energiafogyasztásának 2022. évi költségei a 2021. évi energia költségekhez képest 

1,456 milliárd Ft-tal, a 2023. évi költségek 2,185 milliárd Ft-tal nőnek. 

Elkerülhetetlenné vált, hogy az Önkormányzat az energiafelhasználás csökkenése, az 

energiaköltségek mérséklése érdekében a munkahelyek megőrzése mellett – akár önkormányzati 

feladatellátás színvonalát is érintő - intézkedéseket hozzon. Az előterjesztés határozati javaslatát 
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képező döntési csomag összeállítása során konstruktív együttműködés zajlott az 

intézményvezetőkkel és cégvezetőkkel. A szervezetek vezetői a költségracionalizálás érdekében 

már eddig is számos intézkedést meghoztak és döntési javaslatokat fogalmaztak meg a 

Közgyűlés részére.  

Sajnálatát fejezte ki, hogy a már meghozott és meghozni tervezett intézkedések önmagukban 

nem elégségesek a statikus energia-áremelkedés kompenzálására, az önkormányzat kormányzati 

támogatásra is szorul. Ezt felismerve a Kormány az önkormányzatokkal lefolytatandó 

tárgyalások eljárásrendjéről szóló 1473/2022. (X.5.) Korm. határozatban miniszteri biztost jelölt 

ki egyedi egyeztetésekre. A miniszeri biztost levélben és személyesen is tájékoztatta a már 

meghozott és meghozni tervezett önkormányzati takarékossági intézkedésekről. 
 

Az előterjesztés az ülés előtt lett kiosztva a Közgyűlés tagjainak. 
 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy olyan csomag van előttük az asztalon, amely 

igencsak fajsúlyos és nehéz döntéseket kell meghoznia a Közgyűlésnek. A javaslatcsomagról a 

frakciók egyeztettek. Felelősségteljes vezetőként, önkormányzati képviselőként kell dönteniük 

annak érdekében, hogy a működtetést valamilyen szinten biztosítani lehessen és ne kelljen 

később még nagyobb és nehezebb intézkedéseket meghozniuk. Ez a csomag a racionalizálásról 

szól. Hangsúlyozta, hogy nemcsak a lakosságot érinti az inflációs probléma, az elszabaduló 

energiaárak, hanem az Önkormányzatot, az intézményeket, a városi intézményeket, a városi 

munkahelyeket, vállalkozásokat is. Arról kellett dönteniük, hogy az intézményekben hogyan 

tudják biztosítani a szolgáltatásokat olyan színvonalon, amit a lakosság elvár a várostól, az 

Önkormányzattól, de ugyanakkor mégis pénzt kell megtakarítaniuk. Azzal, hogy lekapcsolják a 

villanyt, hogy csökkentik a fogyasztást, nem lehet megspórolni azt az energia áremelést, amit 

napjainkban tapasztalunk. Idősebb képviselők talán már tapasztalták, vagy megéltek háborús 

helyzet adta nehézséget, most olyan történelmi időpontban vagyunk, amikor meg kell 

tapasztalni, hogy milyen, amikor a szomszédban háború folyik, emberek halnak meg hazájukért, 

egy ügyért. Ennek érezzük a hatását a magas energiaárakkal. 

Elmondta, hogy az intézkedési csomag, amit az előterjesztés tartalmaz, érinti a Sportcsarnokot, a 

közművelődést, a REMEK Kft. épületeit, a Színház életét, az emberek alapvető igényét szolgáló 

intézményeket. Korábban nem gondoltak arra, hogy egy művelődési házat pusztán anyagi okok 

miatt be kelljen zárni, és szükség legyen arra, hogy megszorításokat tegyenek a város 

működésében. 

Elmondta, hogy mindannyiuknak nehéz lesz megnyomni azt a gombot, hogy támogassák ezeket 

az intézkedéseket, de az élet sajnos kikényszeríti, mert a városnak biztosítani kell a működését. A 

lakosságnak is nagyon nehéz, hiszen saját magán is megszorításokat kell tenni a háztartásában, 

csökkenteni az energiafelhasználást, mert nem fogja tudni kifizetni a számláit, most még egy 

plusz intézkedés, hogy a közintézményeket sem tudja olyan színvonalon használni, mint ahogy 

eddig megszokták. Sajnos Salgótarjánban a szűkös anyagiak miatt korábban sem volt teljes 

mértékben 100%-os már a működés. 

A frakciójuk nevében elmondta, hogy átgondolták a javaslatokat, sokat egyeztettek róla, ezeket 

az intézkedéseket szükséges meghozni. A határozati javaslathoz kiegészítésként említette a 

munkahelyek megőrzését. Ezt részben említi az előterjesztés is. Kérték, és egyetértettek abban, 

hogy a munkavállalók, a munkahelyeknek a megőrzése mindezen intézkedés mellett szükséges, 

nem szüntethetnek meg munkahelyeket, mert mindenkinek szükség van a munkájára. Bízott 

abban, hogy hamarosan túl leszünk ezen az időszakon. 
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Fontosnak tartotta, ami az önkormányzatnak feladata, hogy legyenek városrészi melegedők, mert 

az idős lakók, akik otthon vannak azzal is tudnának spórolni, hogy bemennek a közösségi 

terekbe melegedni, lesz egy kis közösségi élet, amelynek akár pozitív hozadéka is lehet. Kérte, 

hogy városrészekre koncentrálva jelöljenek ki ilyen melegedő pontokat, ezzel is segítve a 

lakosságot. 

Bár nem volt közvetlenül része a napirendnek elmondta, hogy minden képviselő kapott levelet 

egy szakszervezettől, hogy az önkormányzati cégeknél a dolgozóknak egyre nehezebb a 

megélhetése, hiszen a bérek nem emelkednek olyan mértékben, mint az infláció. Ez a 

szakszervezet igényelné, hogy a dolgozóknak legyen béremelése, ezért is volt nehéz döntés a 

Zenthe Színház támogatása, annak ellenére, hogy a város egyik legnagyobb értékének érzik, 

szinte csoda számba megy, ahogy a színház kinőtte magát, ezzel nem csak Salgótarján, hanem 

Nógrád megye jó hírét is viszi az országba.  

Nehéz volt azt mondani, hogy támogatják 160 millió Ft-tal a színház működését, ellenben 

bezárnak, korlátoznak intézményeket, ugyanakkor az intézmény dolgozói azt mondják, hogy 

szeretnék, ha a bérüket is emelnék. A frakciójuk nevében kérte mindazon munkavállalót, aki 

érintett, aláírta a levelet, és kérte a változásokat bérek tekintetében, hogy legyenek egy kis 

türelemmel, mert minden más cégnél is szükség lenne korrekcióra, béremelésre, illetve a város 

más munkahelyein is, amire a Közgyűlésnek nincs ráhatása. A lakosság türelmét és megértését 

kérte, hiszen az intézkedési csomag meghozatalával nehéz időszak következik. 

 

Fekete Zsolt: Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Szabó Csaba képviselő úr hozzászólását kiegészítve elmondta, hogy a Salgó 

Vagyon Kft.-től 54 aláírás érkezett, melyet minden képviselő megkapott. A levélben egy évközi 

béremelésre és egy év végi jutalom kifizetésére kérték az önkormányzat segítségét. Megértette a 

kérést, hiszen hatalmas áremelkedések vannak, az emberek pénze pedig pillanatok alatt 

elértéktelenedik. A levélben az is olvasható volt, hogy értékelték volna, ha egy személyes 

egyeztetés, vagy kontaktus alakul ki az önkormányzat és a dolgozók között, hiszen egy levélben 

nagyon könnyű leírni azt, hogy nem tudnak segíteni, hiszen az anyagi lehetőségek korlátozottak. 

Kérte az önkormányzatot, ha van rá lehetőség egy tájékoztatás keretében mondják el, hogy mi a 

helyzet valójában, illetve mi várható a közeljövőben. 

Elmondta, hogy az előterjesztésből kiolvasható volt a fűtéskorlátozás, folyosókon a világítás 

csökkentése, ugyanakkor véleménye szerint el kellene gondolkozni, hogy intézményeket 

vonjanak össze olyan épületbe, ahol a fűtést egy picit magasabb színvonalon lehet tartani. A 

bezárt épületekben a temperáló fűtés ugyanannyiba kerülne, mint korábban, amikor rendesen 

fűtötték az épületeket, viszont temperáló fűtésben, 6-8 fokon nem lehet dolgozni, 16-18 fokon is 

nagyon kritikus egy irodában az íróasztal mellett ülni, nagykabátban és meleg cipőben. Az 

iskolák és oktatási intézmények is valószínűleg haza fogják küldeni a gyerekeket, és akkor a 

szülőnek kell megoldania otthona fűtést. 

Az uszoda bezárásával kapcsolatban elmondta, hogy a nagybátonyi önkormányzattal előzetes 

beszélgetéseket folytattak, hogy oda esetleg át lehetne irányítani azokat, akik bérlettel 

rendelkeznek, ha igénylik, oda tudnának járni, ha pedig nem, akkor térítsék vissza a bérlet árát. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy az előterjesztés 30. pontja, az energetikussal 

való egyeztetés, előre kellett volna, hogy kerüljön. A temperáló fűtéssel kapcsolatban véleménye 

szerint nem abból kellene kiindulni, ami jelenleg van az intézményekben, hiszen akár egy új 

eszközbeszerzéssel sokkal kedvezőbb árú konstrukcióval lehet biztosítani később a temperáló 

fűtést. Fontosnak tartotta, hogy erről külön beszéljenek. 
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A melegedőkkel kapcsolatban javasolta, hogy az önkormányzat vegye fel a kapcsolatot a 

Salgótarjánban működő egyházakkal, illetve vallási közösségekkel, hiszen az ő esetükben 

lakossági tarifa alkalmazható mind a villanyáram, mind pedig a gáz esetében. Ha abban 

gondolkodnak, hogy valamilyen szociális ellátást, melegedőt akarnak biztosítani, akkor inkább 

meg kellene állapodni az egyházakkal, hogy vegyenek át ideiglenes üzemeltetésbe bizonyos 

önkormányzati ingatlanokat, így a rezsiköltségeken elég komoly összeget lehetne megtakarítani. 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az önkormányzatnak és a 

képviselő testületnek az volt a kiinduló álláspontja, hogy minden önkormányzati és az 

önkormányzathoz kapcsolódó munkahelyet megtartsanak, hiszen látható, hogy egyes gazdasági 

társaságok, cégek bezárnak, vagy szűkítik tevékenységüket, és az ott dolgozók munkaviszonyát 

felmondják. Ezt semmiféleképpen sem szerették volna. Elmondta, hogy az év elején a 

bérfejlesztés megtörtént, amennyire a cégeknek, intézményeknek erre lehetősége volt. 

Sajnálatát fejezte ki, hogy a legtöbb cégnél, mint például a Salgó Vagyon Kft.-nél is olyan külső 

tényezők vannak, amivel nem tudnak számolni, hogy hogyan jönnek ki év végén, hiszen hatósági 

áras a távhő, hatósági meghatározott árért veszik át a gázt. Ha ez így marad, nagy 

valószínűséggel a Salgó Vagyon Kft. közel fog állni a csődhöz, mert meg lesz határozva, hogy 

mennyiért szerezhet be, mennyiért adhat el. Ha viszont nem tartja a vállalásait, akkor még 

büntetést is fog kapni.  

A VGÜ Kft.-nél szintén az a helyzet, hogy elvégzik a szolgáltatást, a szolgáltatási díjat nem a 

cég szedi be, hanem valamilyen árkalkuláció szerint fogja megkapni. Ez sajnos nem elégséges 

arra, hogy a cég a felmerülő költségeit állja, illetve bért fejlesszen. 

Jól látható, hogy az önkormányzat erősen forráshiányos, évről évre kormányzati támogatásból 

sikerül nullázni az évet, ennek köszönhetően plusz pénzt nem tudnak adni egyik cégnek sem 

Elmondta, hogy a megbeszélést már tervezik, de egészségügyi okok miatt tolódott az időpont. 

Úgy gondolta, hogy a legfontosabb, hogy túléljük a válságot, de már nem lesz utána ugyanolyan, 

mint volt régen. Az árak már nem lesznek alacsonyabbak. 

A klímastratégia, amiért eddig harcoltak, hogy milyen legyen a levegő a városban, az országban, 

most másodlagos. 

Elmondta, hogy az energetikus már jóval korábban megkezdte a felméréseket a cégeknél, 

intézményeknél. A kollégák nem azon a minimális hőfokon, temperáló fűtés mellett lesznek a 

helyiségekben, hanem mindenhol kerestek alternatív, olcsóbb energiával történő fűtési 

lehetőségeket, amit részint a megépült napelemekből származó energiával fognak fűteni, vagy 

újabb légkondicionáló berendezéseket fognak kiépíteni, akár a könyvtárnál, akár a múzeumnál. 

Az ESZK esetében vizsgálják, hogy tudnak-e olyan irodahelyiségeket biztosítani, aminek 

olcsóbb a megfelelő hőmérsékleten tartása. Elmondta, hogy lesznek költözések annak érdekében, 

hogy a munkavállalók ne menjenek haza megfázásos tünetekkel, vagy éppen tüdőgyulladással, 

mert ez senkinek sem az érdeke. 

Melegedőket például fiókkönyvtárak megmentésével, Rónafalun a kis kultúrban, fogják tudni 

biztosítani. Zagyván a Bátki Művelődési Házat ugyan bezárják, de egy, vagy két helyiséget 

fognak klímával fűteni, egyrészt a napi ételosztás, másrészt a civilek miatt. 

Megköszönte Tolnai képviselő úr javaslatát, személyesen fogja megkeresni az egyházat, hiszen 

az Acélgyári úton van közösségi tér az egyháznak, ami pályázat útján lett felújítva. Úgy 

gondolta, hogy az egyházzal nagyon szoros együttműködésben állnak, rengeteget segítettek a 

felújítás gyanánt, hiszen adott olyan helyiségeket az önkormányzat, ahol tudták tárolni az 

eszközöket. Úgy vélte, hogy partnerek lesznek ebben. 

Az uszodával és a Sportcsarnokkal kapcsolatban elmondta, hogy az intézmények sorsát külön 

vizsgálták a Miniszteri Biztosnál is, ahol a Fidesz frakciója is képviseltetve volt. Salgótarjánban 

más a helyzet, mint más nagyobb városokban, ahol ha be is zárnak több létesítményt, még 

mindig tudnak mit működtetni. Elmondta, hogy a Szakképzési Centrummal és a város 
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középiskoláival is fognak tárgyalni, mert a Sportcsarnokot minden áron szeretnék valamilyen 

szinten működtetni, hiszen ott nemcsak sportolási lehetőség, hanem egyéb közösségi és 

társadalmi élet is zajlik, mint például a szalagavató. 

A miniszteri biztosi megbeszélésen elhangzott, hogy megvizsgálják, hogy régiónként legyen 

elérhetőség vizes sportok űzésére. Bátonyterenye esetében, ha az önkormányzat tudja 

működtetni, azok, akiknek sportolási, vagy rehabilitációs okok miatt szükséges az uszoda 

használata, hozzá tudjanak férni. Úgy gondolta, hogy nagyon nehéz döntések előtt állnak, 

remélte, hogy csak időszakos döntésekről beszélnek. Február végén újra át kell majd gondolniuk, 

hogy hogyan alakulnak a költségek. 

Miniszteri Biztos úrnak is elmondta, hogy Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata és 

mindenkori vezetése színtől függetlenül 1990-től mindig megfelelően odafigyelve gazdálkodott, 

és próbálta a várost működtetni, üzemeltetni. Az alapellátásokat, a kötelező feladatellátásokat az 

önkormányzat a lehetőségeihez képest ellátta. Ebben a nehéz gazdasági helyzetben a 

legfontosabb, hogy valamilyen jövedelme legyen a családoknak, mindenki felett tető és meleg 

legyen. Bízott abban, hogy nem lesz kemény tél, nem lesz sok hó, mert ez mind növeli a 

költségeket. Úgy érezte, hogy akár a covid, akár ez a gazdasági válság megerősítette a 

közgyűlésben ülő képviselőtársak közötti összefogást. 

Ha a kormányzattól lesz támogatás és lehetőség abban a pillanatban meg fogják nyitni az 

uszodát. 

Megkért minden salgótarjáni állampolgárt, hogy próbáljon észszerűen gazdálkodni, hiszen ezt az 

időszakot valahogyan át kell vészelni. 

Elmondta, hogy azon önkormányzati ingatlanok, amik bérbe vannak adva, például Apolló Mozi, 

Játszóház, Gerelyes Művelődési Ház, még a bérlő nem jelentkezett, hogy gondja lenne a 

működtetéssel. Meg fogják vizsgálni, hogy ezeken a helyeken mi a helyzet. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

162/2022.(X.27.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a drasztikus energia-

áremelkedés hatásainak kezelésére és Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata 

működőképességének fenntartása érdekében az alábbi intézkedéseket hozza: 

 

1./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézmény, továbbá a 

100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságok helyiségeiben, tereiben a fűtés útján biztosított 

léghőmérséklet legfeljebb 20 Celsius-fok lehet, kivéve az egyes intézmények veszélyhelyzeti 

működéséről szóló 353/2022. (IX.19.) Korm. rendelet 1.§-ába felsorolt intézményeket. Az 

önkormányzat által fenntartott óvoda azon helyiségeiben, ahol az óvodai nevelés és bölcsődei 

ellátás folyik (csoportszoba, öltöző, gyermekmosdó) 22-24 Celsius-foknak kell lennie. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

2./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézményben 

továbbá a 100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságoknál az egyedi fűtési eszközök/ 

hősugárzók/légkondicionálók (a továbbiakban: egyedi fűtés) használatának tilalmát, kivéve 

abban az esetben, ha az egyedi fűtés pénzügyi és műszaki számításokkal alátámasztva, alternatív 
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módon kiváltja a hagyományos fűtést (gázfűtés, távhővel történő fűtés) és megtakarítást 

eredményez.  
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

3./ A Közgyűlés elrendeli az intézmények, továbbá a 100%-os tulajdonában álló gazdasági 

társaságok által használt helyiségek (különös tekintettel: folyosók, lépcsőházak, mosdók) 

megvilágításának racionalizálását, a világító- és lámpatestek energiatakarékos izzókra történő 

cseréjének és az egyéb energiamegtakarítási lehetőségeknek a felmérését, a szükséges költség-

haszon elemzés alapján azok megvalósítását. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Intézményvezetők 

 

4./ A Közgyűlés elrendeli valamennyi önkormányzati költségvetési szervnél, továbbá a 100%-os 

tulajdonában álló gazdasági társaságoknál a gépjárműhasználat 25%-kal történő csökkentését az 

önkormányzati feladatellátáshoz közvetlenül szükséges gépjárműhasználat kivételével. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

5./ A Közgyűlés dönt az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-os tulajdonában 

álló gazdasági társaságok esetében a jelenlegi munkahelyek megőrzése mellett az ágazati 

jogszabályok figyelembevételével a létszámstop elrendeléséről, üres álláshelyek betöltésének 

tilalmáról. Amennyiben a feladatellátáshoz szükséges az üres álláshely betöltése vagy – akár 

átmeneti időszakra is – létszámbővítés válik szükségessé, azt kizárólag a polgármester 

engedélyével lehet végrehajtani. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

6./ A Közgyűlés dönt arról, hogy az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-os 

gazdasági társaságok saját rendezvényeket csak a polgármester előzetes engedélyével 

szervezhetnek 2022. november 1. és 2023. február 28. közötti időszakban a korlátozott 

működésre tekintettel. Ezen tiltás alól kivételt képeznek az önkormányzati rendezvények. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

7./ A Közgyűlés elrendeli valamennyi önkormányzat költségvetési szervek, továbbá a 100%-os 

gazdasági társaságok esetében a terembérleti díjak felülvizsgálatát, azzal, hogy a bérleti díjnak 

fedeznie kell a felmerülő közvetlen és közvetett költségeket. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: Intézményvezetők 

 

8./ A Közgyűlés dönt a Balassi Bálint Megyei Könyvtár Salgótarján, Kassai sor 2. sz. alatti 

épületének 2022. november 1. – 2023. február 28. közötti részleges bezárásáról azzal, hogy a 

könyvtári szolgáltatás ellátása a földszinti klub helyiségben és előadóteremben alternatív fűtés 

(légkondicionáló) biztosítása mellett történik az alábbi nyitva tartással: 
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Kedd: 10:00-18:00 

Szerda: 08:00-16:00 

Csütörtök: 10:00-18:00 

A Közgyűlés elrendeli a Salgótarján, Munkásotthon tér 1. szám alatt működő fiókkönyvtár 2022. 

november 1. napjával történő bezárását. 

A Közgyűlés felkéri az intézményvezetőt, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez 

szükséges intézkedéseket tegye meg és a munkáltatói jogkör gyakorlójaként rendelkezzen a 

szabadság kiadásáról. 
 

Határidő: 2022. november 1. 

Felelős: Molnár Éva, Balassi Bálint Megyei Könyvtár igazgató 

 

9./ A Közgyűlés dönt a Dornyay Béla Múzeum Salgótarján, Múzeum tér 2. és a Zemlinszky 

Rezső utca 1. szám alatti épületeinek 2022. november 1. – 2023. február 28. közötti zárva 

tartásáról azzal, hogy a dolgozók munkavégzése a Múzeum székhelyén alternatív fűtés 

(légkondicionáló) biztosítása mellett történik. A Bányamúzeum ezen időszak alatt is fogadhat 

látogatókat. 

A Közgyűlés felkéri az intézményvezetőt, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez 

szükséges intézkedéseket tegye meg és a munkáltatói jogkör gyakorlójaként rendelkezzen a 

szabadság kiadásáról. 
 

Határidő: 2022. november 1. 

Felelős: dr. Shah Gabriella, Dornyay Béla Múzeum igazgató  

 

10./ A Közgyűlés dönt arról, hogy a Dornyay Béla Múzeum kizárólag pályázathoz kapcsolódó 

kiállítások esetében vállalhat kötelezettséget és folytathat előkészületi munkálatokat. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Shah Gabriella igazgató  

 

11./ A Közgyűlés dönt a REMEK Nonprofit Kft. (továbbiakban: REMEK) és a Zenthe Ferenc 

Színház Nonprofit Kft. által használt Salgótarján Fő tér 5. A) épületnek 2022. december 1. – 

2023. február 28. közötti zárva tartásáról, és ezzel egyidejűleg engedélyezi a C) szárny 

működtetését temperáló fűtés biztosítása mellett, azzal, hogy ott a távhő rendszerű fűtés helyett 

az alternatív fűtési módot (légkondicionálóval) történő fűtést alkalmazzák. 

A Közgyűlés felkéri az intézményvezetőt, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez 

szükséges intézkedéseket tegye meg és a munkáltatói jogkör gyakorlójaként rendelkezzen a 

szabadság kiadásáról. 
 

Határidő: 2022. november 15. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK ügyvezető igazgató 

          Simon Lajos, Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Kft ügyvezető igazgató 

 

12./ A Közgyűlés dönt a REMEK szervezeti keretin belül működő Bátki József Közösségi Ház 

épületének 2022. november 1. – 2023. február 28. közötti zárva tartásáról amellett, hogy egy 

helyiséget a szociális étkeztetéshez (népkonyha) és a fiókkönyvtár feladatai ellátásához, valamint 

a civil szervezetek működéséhez alternatív fűtés üzemeltetése (légkondicionáló) mellett 

biztosítani kell. 
 

Határidő: 2022. november 1. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 
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13./ A Közgyűlés dönt arról, hogy a 2022. november 01. – 2023. március 31 közötti időszakban 

a REMEK Kft. nem üzemeltethet korcsolyapályát, valamint tenisz sátrat. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK ügyvezető igazgató 

 

14./ A Közgyűlés dönt a Városi Sportcentrum kiszolgáló épületei 2022. november 1. – 2023. 

február 28. közötti zárva tartásáról. 

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 

Határidő: 2022. november 1. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

15./ A Közgyűlés az adventhez kapcsolódóan kizárólag csak az alábbiakat engedélyezi: 

a) a Fő téren az Adventi Vásár megtartását,  

b) Salgótarján Karácsonyfája felállítását és kivilágítását, 

c) 2022. november 26. és 2023. január 1. közötti időszakban a Rákóczi út 12-20 szám közti 

szakaszának a díszkivilágítását. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

    Dombovári Edina Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

16./ A Közgyűlés dönt a Csillag Jelenlétház (Zagyvapálfalva) és Bázis Jelenlétház (Baglyasalja) 

korlátozott, heti 16 órában történő nyitvartartásáról 2022. november 15-től 2023. február 28-ig.  

A Közgyűlés felkéri a jegyzőt a csökkentett nyitvatartáshoz kapcsolódó munkáltatói 

intézkedéseket hozza meg.  

A Közgyűlés felkéri a Társulás elnökét, a döntésről tájékoztassa a Társulási Tanácsot. 
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

17./ A Közgyűlés dönt a Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft által működtetett 

Besztercei közösségi tér, a Geocsodák Háza, valamint a Gyermektábor szálláshely rendeltetésű 

épületei 2022. november 1 – 2023. február 28. közötti zárva tartásáról.   

A Gyermektáborban a rendezvényeknek helyet adó helyiségek (rendezvény terem, konyha) ezen 

időszak alatt is üzemeltethető. 

A Közgyűlés felkéri az intézményvezetőt, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez 

szükséges intézkedéseket tegye meg és a munkáltatói jogkör gyakorlójaként rendelkezzen a 

szabadság kiadásáról. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Budavári Valéria, Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft. ügyvezető igazgató  

 

18./ A Közgyűlés dönt a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde (továbbiakban: SÖÓB) 

intézményeiben téli óvodai szünet elrendeléséről, ügyeleti ellátás biztosítása mellett 2022. 

december 22. napjától 2023. január 6. napjáig. Az ügyeleti ellátás helye a Hétszínvirág 

Tagóvoda.  

A Közgyűlés felkéri az Óvodavezetőt és a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 

(továbbiakban: STÖT) elnökét, és a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja 
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(továbbiakban: ESZK) igazgatóját, hogy kössenek megállapodást, hogy a téli szünet alatt a 

Társulás által fenntartott bölcsődében helyezzék el a szünet ideje alatt ellátást igénylő mini 

bölcsődei ellátásban részesülő gyermekeket. 
 

Határidő: 2022. november 15. 

Felelős: dr. Huszár Máté, STÖT elnök 

          dr. Fényszarusy Zsuzsanna, ESZK igazgatója 

    Andóné Angyal Mária, SÖÓB intézményvezető 

 

19./ A Közgyűlés elrendeli, hogy azon intézmények esetében, ahol ideiglenes bezárásról döntött 

a közgyűlés a temperáló fűtést biztosítani kell. 
 

Határidő: értelemszerűen   

Felelős: Intézményvezetők 

     Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

A Közgyűlés felkéri a REMEK igazgatóját, hogy vizsgálja meg a Salgótarján Városi 

Sportcsarnok korlátozott működéséhez szükséges feltételeket, annak pénzügyi és sportszakmai 

hatásának figyelembevételével. Az energiaracionalizálási intézkedési tervet úgy kell elkészíteni, 

hogy a létesítményben a sportoláshoz használt helyiségekben a hőmérséklet nem lehet magasabb 

a sportági szakszövetségek szabályzataiban meghatározott minimum léghőmérsékletnél. 

A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy kezdeményezzen egyeztetést a kormányzattal, 

illetőleg a sportági szakszövetségekkel a sportlétesítmény további működtetéséhez szükséges 

támogatások érdekében.  
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

    Balogh Katalin, REMEK ügyvezető igazgató  

 

20./ A Közgyűlés dönt a Városi Tanuszoda 2022. november 01. - 2023. február 28. közötti zárva 

tartásáról.  

A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy kezdeményezzen egyeztetést a kormányzattal, 

illetőleg a sportági szakszövetséggel az uszoda újbóli megnyitásához szükséges támogatások 

érdekében. 
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

    Balogh Katalin, REMEK ügyvezető igazgató  

 

21./ A Közgyűlés felkéri, a Jegyzőt, hogy a Városháza épülete (3100 Salgótarján, Múzeum tér 

1.) tekintetében a tulajdonostársakkal egyeztetve vizsgálja meg 2022. december 22. napjától 

2023. január 6. napjáig tartó igazgatási szünet elrendelésének lehetőségét. 
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: dr. Romhányi Katalin, jegyző 

 

22./ A Közgyűlés felkéri, a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy mérje fel az 

értékesíthető ingatlanok körét (épületek, mezőgazdasági területek, egyéb ingatlanok) és tegyen 

javaslatot a Közgyűlés számára azok értékesítésére. 
 

Határidő: 2022. november 15.   
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Felelős: Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

23./ A Közgyűlés felkéri, a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy folytasson 

egyeztetéseket azon ingatlanhasználókkal, akik 

a) a Közgyűlés döntése alapján az ingatlant térítésmentesen használják és a használók a 

közüzemi szolgáltatókkal közvetlenül szerződtek, 

b) a Közgyűlés döntése alapján az ingatlant térítésmentesen használják és a közüzemi 

költségeket az önkormányzat fizeti,  

c) a Közgyűlés döntése alapján az ingatlant bérleti szerződés alapján használják és a bérleti 

díj tartalmazza a közüzemi költségeket, 

d) a Közgyűlés döntése alapján az ingatlant bérleti szerződés alapján használják és a bérlők 

közvetlenül a szolgáltatóval szerződtek 

annak érdekében, hogy a megnövekedett energiaárak miatt a szerződés hatálya alatt ne 

keletkezzen felhalmozott közüzemi tartozás.  
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

24./ A Közgyűlés felkéri a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy vizsgálja meg a 3104 

Salgótarján, Ipari Park, Park út 12. szám alatti ingatlanban működő szervezeti egységeinek a 

Salgó Vagyon Kft. más telephely épületbe történő ideiglenes áthelyezésének lehetőségét. 
 

Határidő: 2022. november 15.   

Felelős: Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

25./ A Közgyűlés kezdeményezi a Salgótarján és Térsége Egészségügyi – Szociális Központja 

(továbbiakban: ESZK) szervezeti keretein belül működő: 

a) Salgótarján, Füleki út 41. szám alatti épület részleges bezárását, 

b) támogató szolgálat irodáinak a Horizont Nappali- Ellátó Központ épületébe történő 

áthelyezését, 

b) Salgótarján 9. számú gyermekorvosi körzetnek a Zagyvapálfalvai Egészségcentrumba történő 

áthelyezését, 

c) 12. számú felnőtt háziorvosi körzet Gorkij körút 58. szám alatti ingatlanba történő 

áthelyezését, 

d) Aranykor és a Várkapu Idősek Klubjainak azok nyitvatartási idejében november 1- április 15. 

közötti időszak alatt kijelölt melegedőhelyként történő működtetését.  

A Közgyűlés felkéri a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulását, hogy az ESZK 

alapító okiratának fentiek szerinti módosítását hagyja jóvá, továbbá a működési engedély 

módosítása iránti kérelmet az engedélyező hatósághoz nyújtsa be. 
 

Határidő: kezdeményezés megküldése azonnal   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

26./ A Közgyűlés kezdeményezi, hogy a Társulási Tanács rendeljen el költségcsökkentő 

intézkedéseket a Társulás által fenntartott intézmények tekintetében. 
 

Határidő: kezdeményezés megküldése azonnal   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

27./ A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a 8,12,26 pontokban meghatározott döntések 

végrehajtásával összefüggésben vegye fel a kapcsolatot az Irányító Hatósággal a pályázati 
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forrásokból megvalósuló fejlesztések, felújítások fenntartási ideje alatt a létesítmények 

működésének korlátozásához való hozzájárulás megadása érdekében. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt Polgármester 

 

28./ A Közgyűlés felkéri a Jegyzőt, hogy vizsgálja meg a Városháza épületében található 

elektromos töltőállomás napelemmel rendelkező intézményhez történő áthelyezését és a 

szükséges egyeztetéseket folytassa le. 
 

Határidő: 2022. november 15. 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

29./ A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy jelen határozatban foglalt intézkedéseket 

és az azokban meghatározott határidőket 2023. február 15-ig vizsgálja felül és amennyiben 

annak eredményeként további döntések szükségesek, a döntési javaslatot terjessze a Közgyűlés 

elé. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

30./ A Közgyűlés utasítja a cég- és intézményvezetőket, hogy a határozatban foglaltak 

végrehajtására és a saját hatáskörben meghozott, illetve meghozandó intézkedésekre készítsenek 

energetikussal egyeztetett intézkedési tervet, melyet 2022. november 15-ig küldjenek meg a 

polgármester részére. 

Az intézkedési terv végrehajtásáról a cég és intézményvezetők havonta, a tárgy hónap utolsó 

napján írásbeli jelentést kötelesek küldeni a polgármester részére. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: cég és intézményvezetők 

 
 

Fekete Zsolt: Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az ülésre interpelláció nem érkezett. 

 

A továbbiakban Ludányi József képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Ludányi József: Hozzászólásában elmondta, hogy annak idején a forgáchi emberek a 

városrészben megálmodtak, és kialakítottak egy futballpályát, melyet a forgáchi sportkör 

megszűnése után a tűzhelygyár vette birtokba. 

Elmondta, hogy akár országos, akár nemzeti szinten is a labdarúgás vonzza a legtöbb embert a 

futballpályákra. 

Mivel a 7. számú választókörzetnek mindig nagyszerű képviselői voltak, közülük ketten sajnos 

már nem élnek, javasolta a Közgyűlésnek egy emléktábla felállítását a sportpálya játékoskijáró 

falára, amely példaértékű volna a város 100. éves évfordulója alkalmából. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. 

 

 

 

 

 




